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In 1977, the family of Dr CHA Chi Ming, the late founder and chairman of the Group,  
acquired the equity interest of Hong Kong Resort Company Limited (“Hong Kong 
Resort“) which is the registered owner and developer of Discovery Bay on Lantau Island. 
The shares of Hong Kong Resort and the other Group company currently named HKR 
Properties Limited were once listed on The Stock Exchange of Hong Kong Limited (the 
“Stock Exchange”) in 1987 and in 1988 and 1989 respectively. During the years 1988 
and 1989, the Group underwent a series of reorganisation and scheme of arrangement 
and formed HKR International Limited (“the Company“) in May 1989 as its new listed 
holding company carrying on principally real estate development and other related 
businesses. Today, the Company is a constituent of the 200-stock Hang Seng Composite 
Index Series under the stock code of 480.



於一九七七年，本集團已故創辦人及主席查濟民博士之家族購入擁有及發展
大嶼山愉景灣的香港興業有限公司（「香港興業」）之股本權益。及後，香港
興業的股份與本集團的另一家公司，現名為香港興業（物業）有限公司的股
份，曾分別於一九八七及一九八八至一九八九年內在香港聯合交易所有限公司
（「聯交所」）上市。在一九八八至一九八九年期間，本集團進行了一連串之重
組及協議計劃，於一九八九年五月正式成立香港興業國際集團有限公司（「本
公司」），並成為本集團之新上市控股公司，主要繼續發展地產及其他相關業
務。本公司現為恒生 200 成份股之一，股份代號為 480。


